
Zpráva o činnosti staršovstva a správě sboru za rok 2024 

 

Milí bratři a sestry, 

na úvod si připomeňme jména těch, kdo ve staršovstvu pracují, a také to, co mají jednotliví členové na 

starosti: 

 

 Lukáš Pešout – farář, pastýř a organizátor většiny sborových akcí 

 Dagmar Férová - kurátorka, předčitatelka kázání 

 Fér Miroslav – koordinace hudebníků 

 Fér Daniel – dovoz hendikepovaných na sborové aktivity (EE taxi), ekumena 

 Hoťová Anna – koordinace učitelů NŠ, dotace na práci s dětmi, organizace Noci kostelů 

 Kopecký Petr – místokurátor, předčitatel kázání, zajišťování řečníka na slavnost M.J. Husa,  

 Jeníková Jana – křesťanská služba, psaní a rozesílání přání k narozeninám 

 Krejčíková Hana – organizace pohoštění, organizace starší generace 

 Lajner Alois – účetní 

 Rašín Ondřej – žádosti o dotace 

 Soukup Michal – správce budov 

 Soukup Miroslav - pokladník 

 Provazník Josef – předčitatel kázání, varhaník, zapisovatel 

      

Staršovstvo na svých schůzích organizuje program sboru, zajišťuje žádosti o dotace, stará se o hospodaření 

sboru – a to jak po stránce finanční, tak i po stránce oprav a údržby. Rozhodujeme o dodavatelích energií, o 

pojistných smlouvách, pachtovních smlouvách, zajištujeme potřebné revize apod. Spolupracujeme 

s hospicem Nablízku a se zdejší Charitou. Zahájili jsme spolupráci s křesťanskou neziskovou organizací 

Mezinárodní vězeňské společenství, která hledá dobrovolníky pro projekt ve věznici v Jiřicích. 

 

Schvalujeme pronájmy sborových budov – ať už dlouhodobé – jako například pravidelná shromáždění 

apoštolské církve, tak nepravidelné – koncerty, tábory, přednášky nebo i individuální pronájmy. 

Projednáváme různá usnesení a návrhy z konventů a synodů. Letos se ve staršovstvu vedly rozhovory např. 

o problematice uzavírání partnerství homosexuálů, a o nové směrnici ohledně placení nájmů za farářské 

byty. Staršovstvo se také stará o kartotéku sborů, vyjadřuje se k žádostem o křest, zajímá se o potřeby členů 

sboru. 

 

Kromě preshyterů se zapojuje do práce ve sboru i mnoho jiných členů. Ať už je to manželka bratra faráře, 

sestra kostelnice, učitelé nedělní školy, hudebníci, sestry při přípravě pohoštění, brigádníci na brigádách. 

 

Minulý rok se nesl ve znamení malování kostela. Jsme rádi, že se dílo podařilo a že nám kostel opět slouží 

ke shromažďování. Velmi nás těší, že se nám podařilo získat dotaci jak z Jeronýmovy jednoty na malování 

kostela a nátěr lavic, tak také od města na práci s dětmi a na Noc kostelů a slavnost M. J. Husa. 

 

V našem sboru je teď docela početná skupina dětí. Na náboženství jich je přihlášeno 12, ale k tomu musíme 

připočíst skupinu asi 17 předškolních dětí. Myslím, že tato skupina maminek a dětí je docela aktivní. Máme 

radost také z toho, že se začala scházet mládež. Těší nás, že se schází střední generace.Ale zdá se, že úplně 

nejaktivnější skupinou v našem sboru je starší generace, která se schází pravidelně nejen ke svým schůzkám, 

ale nechybí ani na žádných jiných akcích sboru. 

 

Výčet všech akcí, které se ve sboru konaly, jste slyšeli ve zprávě bratra faráře. A mně nezbývá už nic jiného, 

než vám všem za vaši práci, za vaše modlitby a za vaše společenství poděkovat. 

 

V Lysé nad Labem, 23. 3. 2025, Dagmar Férová, kurátorka  
 

 


